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Sēde sasaukta plkst.10.30 Aizkrauklē, Lāčplēša ielā 1, Mazajā zālē 

Sēde uzsākta plkst. 11:33 

Sēdi atklāj plkst. 11:33 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā LIETVARIS ar elektronisko balsojumu par 

katru izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītāji: 

Arvis Upīts, komitejas priekšsēdētājs    

 Anita Ostrovska, domes komiteju priekšsēdētāja vietniece (no plkst.11.23 pārņem sēdes 

vadību) 

Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti (10) Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis 

Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Evija Vectirāne  

Sēdē nepiedalās (1): Zane Romanova (atrodas atvaļinājumā pamatdarbā)  

Uzaicinātās personas un ziņotāji: 

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors Uldis Riekstiņš,  

Juridiskā nodaļas vadītāja Gita Židova,  

Kancelejas nodaļas vadītāja Ingrīda Krēsliņa,  

Kancelejas lietvede Liāna Gasiņa,  

Juridiskās nodaļas juriste Ilze Stupāne, 

 Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes vadītāja Sarmīte Kļaviņa,  

Microsoft TEAMS videokonferences režīmā: 

Pļaviņu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Ambainis,  

Neretas apvienības pārvaldes vadītājs Juris Gorbačovs,  

Skrīveru pagasta pārvaldes vadītāja Santa Finstere,  

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektora vietnieks Gvido Liepiņš,  

Jaunjelgavas vidusskolas direktore Lauma Mīlīga, 

Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas direktore Viktorija Trukša,  

Aizkraukles novada Interešu izglītības centra Jaunatnes lietu speciāliste Līga Kriškijāne, 

Pļaviņu vidusskolas Skolas padomes pārstāvis Ilvars Jermacāns, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja Krista Dzene. 

 

Arvis UPĪTS iepazīstina ar sēdes darba kārtību un ierosina papildināt ar jautājumiem: 
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Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 3. punktu "Par Aizkraukles novada pašvaldības noteikumu 

vienotas  pieejas īstenošanai pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanā  

apstiprināšanu" 

Atklāti balsojot: ar 8 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne, Jānis Sarmis Bajinskis), “PRET” – nav, 

“ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 4. punktu "Par dalību atklātā projektu konkursā „Atklāta 

projektu konkursa “Atbalsts izglītības iestāžu pašpārvalžu attīstībai programmas “Kontakts” 

iniciatīvu projektu īstenošanai” 

Atklāti balsojot: ar 8 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne, Jānis Sarmis Bajinskis), “PRET” – nav, 

“ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 
 

Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 5. punktu "Par Pļaviņu vidusskolas reorganizāciju, 

izglītības pakāpes maiņu" 

Atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne), “PRET” – 1 (Jānis Sarmis Bajinskis 

“ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 6. punktu "Par Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas 

reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu” 

Atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne), “PRET” – 1 (Jānis Sarmis Bajinskis 

“ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 7. punktu "Par Jaunjelgavas vidusskolas reorganizāciju, 

izglītības pakāpes maiņu" 

Atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne), “PRET” – 1 (Jānis Sarmis Bajinskis 

“ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

Priekšlikums iekļaut darba kārtībā 8. punktu "Par sadarbības līguma noslēgšanu ar Baltijas 

Starptautisko akadēmiju" 

Atklāti balsojot: ar 8 balsīm “PAR” (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne, Jānis Sarmis Bajinskis), “PRET” – nav, 

“ATTURAS” – nav, Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas NOLEMJ: 

priekšlikumu ATBALSTĪT. 

 

 

Kultūras, izglītības un sporta jautājumu komiteja, atklāti balsojot: ar 7 balsīm “PAR” (Ingūna 

Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija 

Vectirāne), “PRET” – 1 (Jānis Sarmis Bajinskis “ATTURAS” – nav, NOLEMJ: apstiprināt 

2024.gada 9. maija sēdes DARBA KĀRTĪBU:  

1. Balsojums par 09.05.2024.sēdes darba kārtību 
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2. Par grozījumiem 2023.gada 14. decembra sadarbības līgumā Nr.SAD/2023/71 “Par 

pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu jaunsargu interešu izglītības un valsts aizsardzības 

mācības īstenošanā” 

 

Papildu darba kārtības jautājumi: 

3. Par Aizkraukles novada pašvaldības noteikumu vienotas pieejas īstenošanai pirmsskolas 

izglītības iestāžu personāla resursu plānošanā apstiprināšanu 

4. Par dalību atklātā projektu konkursā „Atklāta projektu konkursa “Atbalsts izglītības iestāžu 

pašpārvalžu attīstībai programmas “Kontakts” iniciatīvu projektu īstenošanai”” 

5. Par Pļaviņu vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu 

6. Par Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu 

7. Par Jaunjelgavas vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu 

8. Par sadarbības līguma noslēgšanu ar Baltijas Starptautisko akadēmiju 

 

1.§ 

Balsojums par 09.05.2024.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  1 (Jānis Sarmis Bajinskis) 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Pieņemt darba kārtības jautājumu "Balsojums par 

09.05.2024.sēdes darba kārtību" 

 

2.§ 

Par grozījumiem 2023.gada 14. decembra sadarbības līgumā Nr.SAD/2023/71 

 “Par pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu jaunsargu interešu izglītības 

 un valsts aizsardzības mācības īstenošanā” 

Ziņo Ilze Stupāne: Aizkraukles novada pašvaldība (2024.gada 16.aprīlī saņēmusi 

Jaunsardzes centra lūgumu veikt grozījumus 2023.gada 14.novembrī 

noslēgtā sadarbības līgumā par pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu 

jaunsargu interešu izglītības un valsts aizsardzības mācības īstenošanu 

starp pašvaldību un Jaunsardzes centru. Saskaņā ar Aizsardzības ministra 

2024.gada 2.aprīlī izdoto pavēli Nr.34-P “Par grozījumu aizsardzības 

ministra 2021.gada 28.oktobra pavēlē Nr.173-P “Par Jaunsardzes centra 

sadarbību ar pašvaldībām, izglītības iestādēm un privātpersonām” 

veicami grozījumi visos sadarbības līgumos ar pašvaldībām par 

pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu jaunsargu interešu izglītības un 

valsts aizsardzības mācības īstenošanā, aicinot sadarbības līgumā 

papildus iekļaut jaunu apakšpunktu. Pašvaldības dome ar 2023.gada 

19.oktobra lēmumu Nr.686 “Par sadarbības līguma noslēgšanu ar 

Jaunsardzes ar centru” lēmusi slēgt sadarbības līgumu ar Jaunsardzes 

centru par sadarbību par pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu jaunsargu 

interešu izglītības un valsts aizsardzības mācības īstenošanā. Sadarbības 

partneri 2023.gada 14.novembrī noslēdza sadarbības līgumu, kur 
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sadarbības līguma 4.2. un 4.3. punkts paredz tiesības to grozīt un 

papildināt, par to rakstveidā vienojoties, šādi grozījumi un papildinājumi 

stājas spēkā pēc to abpusējas parakstīšanas. Sadarbības līgumā grozījums 

Jaunsardzes centram sniedz tiesību pieprasīt no pašvaldības vai tās 

izglītības iestādes informāciju par jaunsarga pārkāpuma izdarīšanas 

apstākļiem tikai gadījumos, ja tas ir saistīts ar konkrēto pārkāpumu un nav 

ievēroti jaunsargu pienākumi (jaunsargu standarti un ētikas kodekss). 

Pamatojoties uz Valsts aizsardzības mācības un Jaunsardzes likuma 

2.panta pirmo daļu un trešās daļas 1.punktu un 11.panta ceturto daļu un 

Valsts pārvaldes iekārtas likuma 61.panta pirmo daļu, Izglītības likuma 

17.panta trešās daļas 16.punktu, Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 

4. punktu, 10.panta pirmās daļas 21.punktu, ņemot vērā Aizkraukles 

novada domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 

09.05.2024. atzinumu: 

veikt grozījumu 2023.gada 14. decembra sadarbības līgumā 

Nr.SAD/2023/71 “Par pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu jaunsargu 

interešu izglītības un valsts aizsardzības mācības īstenošanā” 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, 

Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija 

Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

grozījumiem 2023.gada 14. decembra sadarbības līgumā 

Nr.SAD/2023/71 “Par pašvaldības/izglītības iestādes atbalstu 

jaunsargu interešu izglītības un valsts aizsardzības mācības 

īstenošanā”" 

Plkst.11.23 sēdes vadību pārņem Anita OSTROVSKA 

3.§ 

Par Aizkraukles novada pašvaldības noteikumu  

vienotas pieejas īstenošanai 

 pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanā apstiprināšanu 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Pašvaldība savā administratīvajā teritorijā nodrošina vienlīdzīgu 

pieeju pirmsskolas izglītības iestādēm. Pēc administratīvi teritpriālās 

reformas nodrošināts tāds amatu likmju skaits, kāds bija iepriekšējos 

novados, bet, skatot to kopsakarībā, tika veikts audits pašvaldības 

iestādēs,un darba grupa izstrādāja vienotas pieejas noteikumus, kuros ir 

noteikts izglītības iestādes grupu piepildījums, gan arī izglītības iestāžu 

rekomendējamais darba laiks, gan personāla nodrošinājums. 

Izsakās Guntis Libeks: Es gribu saprast par slodzēm. 

Ziņo Sarmīte Stepiņa: Pedagogs nevar strādāt vairāk par vienu slodzi. Bet izglītības 

iestādēm ir dažāda pieredze, kā šo vienu slodzi nodrošināt. Piemētam, divi 

pedagogi - katrs no viņiem strādā 0.75 slodzes, bet arī tāda pieredze, kur 

pedagogs strādā pilnu slodzi 34 stundas. 

Jautā Guntis Libeks: Atkarībā no darba laika - divi pedagogi kādu brīdi? 
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Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Dažādi. Ir vietas, kur strādā viens pedagogs visas dienas garumā. Ir, 

kur dienas aktīvajā daļā divi pedagogi strādā. 

Jautā Guntis Libeks: Ko saka vadītāji - viņiem nekas krasi nemainās ar šiem 

noteikumiem? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Novadā ir divas izglītības iestādes, kur auklīšu skaits ir par vienu 

lielāks nekā grupu skaits. Bieži vien šīs auklītes veic citus darbus, 

piemēram, aiznes ēdienu uz grupu no virtuves, veļas sagatavošanu. 

Aizkraukles novadā nav tādas prakses, ka uz vienu gupu būtu divas 

auklītes. 

Jautā Guntis Libeks: Kā mēs nosakām pedagogu slodzes? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Bērnu skaits uz 1.septembri dalīts ar septiņi. Izņēmums ir divas 

iestādes. 

Jautā Guntis Libeks: Vai šie noteikumi neliek kādam atlaist pedagogus? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Tur varētu būt, ka pedagogiem samazināsies slodze. Varbūt būs 

jādomā par amatu savienošanu. Ņemot vērā, ka lielākajai daļai izglītības 

iestāžu grupu piepildījums ir tuvu divdesmit, tad nav loģiski, ka iestādē 

ar 40 bērniem ir četras vai piecas grupas un 20 km tālāk arī ir bērnudārzs 

ar 40 bērniem, bet kur ir tikai divas grupas. 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Viss sākās ar atbalsta personālu - ieraudzījām, ka kaut kur ir 

fizioterapeits, kaut kur - nav, kaut kur ir logopēds, kaut kur - nav. 

Vēsturiski katrs novads šim jautājumam piegāja atšķirīgi. Pirmais impulss 

nāca par atbalsta personālu, un tikai tad sapratām, ka atšķiras arī bērnu 

skaits grupiņās un atšķiras darba laiki, kad ir dežurgrupiņas diienas beigās 

- kaut kur ir, kaut kur nav. un to visu gribējām sistematizēt. Jaunas 

grupiņas veidot nevajag. Neretā izkristalizējās, ka grupiņu ir par daudz - 

desmit bērni vidēji. Pārējos nekas faktiski nemainās. 

Jautā Aigars Lukss: Cik šobrīd ir atbalsta personāla? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Bija prezentācija iepriekš, kur par katru bērnudārzu bija 

informācija. Atbalsta personāls paliek tajā pašā apjomā. 

Ziņo Aivars Miezītis: Ja ir jau apvienotā grupiņa vecumā no pusotra gada līdz trijiem 

Noteikumos nevajadzētu iestrādāt to, ka, ja ir jau apvienota grupa, un 

kopējais skaits ir mazāk nekā 17, tā var pastāvēt? Jo es domāju, ka 

apvienot vēl ar grupu, kas ir no trīs līdz četri gadi, tur ir lielas problēmas, 

lai organizētu darbu. 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Noteikumos ir noteikts, ka izglītības iestādē var būt grupas, kas ir 

mazākas par 17, tā ir vadītāja izšķiršanās. Vienā grupā var būt divdesmit 

bērnu, otrā - četrpadsmit. 

Jautā Aivars Miezītis: Bet, ja abās grupās nepietiekams bērnu skaits?Un jau ir apvienotas 

šīs grupas? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Mēs šo jēdzienu - apvienotās grupas - atsevišķi neizdalām, jo tā ir 

pirmsskolas izglītības iestādes izšķiršanās gan pēc telpu platībām, gan pēc 

bērnu skaita. 

Jautā Aigars Lukss: Cik liels ir atbalsta personāls? 

Ziņo Dainis Vingris: Tas jau ir pēc vajadzības - cik vadītājs uzskata, ka viņam vajag, tik 

izveido. 
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Ziņo Uldis Riekstiņš: Tie bērnudārzi, kuri ir ļoti taupīgi, piemēram, "Čiekuriņš", kas 

faktiski ir "apdalīts", tad mēs definīcijas pasakām, ka viņiem nekad nekā 

nebūs? Šeit nebija mērķis kaut ko taupīt. Sagatavošu, cik tas izmaksās. 

Ziņo Aigars Lukss: Vajadzētu sagatavot informāciju, cik atbalsta personālam ir slodzes. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars 

Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  1 (Jānis Sarmis Bajinskis) 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
1 (Arvis Upīts) 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Aizkraukles novada pašvaldības noteikumu vienotas pieejas 

īstenošanai pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu 

plānošanā apstiprināšanu" 

4.§ 

Par dalību atklātā projektu konkursā 

 „Atklāta projektu konkursa  

“Atbalsts izglītības iestāžu pašpārvalžu attīstībai  

programmas “Kontakts” iniciatīvu projektu īstenošanai”” 

Ziņo Līga Kriškijāne: Projektā piedalās Aizkraukles novada vidusskola, Andreja Upīša Skrīveru 

vidusskola, Kokneses Ilmāra Gaiša vidusskola un Kokneses pamatskola - 

attīstības centrs. Viena skola plāno izremontēt skolēnu pašpārvaldes 

telpas, runāt par mobingu, otra - par sadarbības veicināšanu starp skolēnu 

pašpārvaldi un skolas administrāciju, iesaistītajiem pedagogiiem. Vēl divi 

projekti tiks iesniegti. Viena projekta finaņsējums - 1200 euro, 

Pašvaldības līdzfinansējums nav nepieciešams. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, 

Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, 

Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
1 (Arvis Upīts) 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

dalību atklātā projektu konkursā „Atklāta projektu konkursa 

“Atbalsts izglītības iestāžu pašpārvalžu attīstībai programmas 

“Kontakts” iniciatīvu projektu īstenošanai””" 
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5.§ 

Par Pļaviņu vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Pēc VIIS datiem un prognozētā skolēnu skaita 2024./2025.m. gadā 

Pļaviņu vidusskolā mācīsies 34 skolēni , kas ir tikai 56 % no nepieciešamā 

vidusskolēnu skaita (ir jābūt 60 skolēniem vidusskolas klasēs). Šis 

jautājums tika pārrunāts gan ar skolas direktoru, gan Pļaviņu vidusskolas 

Skolas padomē, un Skolas padome nebija gatava pieņemt lēmumu par 

vidusskolas pakāpes pakāpenisku pazemināšanu. PAR nobalsoja 6 , 

atturējās - 8, PRET - 15. 

Izsakās Jānis Sarmis 

Bajinskis: 

Šajā mirklī mēs balstāmies uz skolēnu skaitu, kas nav pieņemts, uz 

informatīvo ziņojumu, kas pieņemts zināšanai un kā noteikumi nav MK 

apstiprināti. MK noteikumi var arī neatnākt, Vai tas nebūs sasteigts 

lēmums? No manas puses atbalsta šim lēmumam nav. 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Lai gan šie dokumenti ir iestrēguši dažādā līmenī, starp dažādu 

valsts iestāžu koridoriem, tomēr - viens ir izglītojamo skaita un 

demogrāfijas tendences, un tās ir nepārprotami lejupslīdošas. Mēs triju 

gadu laikā esam zaudējuši 90 vidusskolēnus kopumā. Otrs - finansiālie 

aspekti. Zinām, cik sarežģīti Aizkraukles novadam tika veidots budžets. 

Līdz ar to manī nav optimistisku ilūziju. Kad šie MK noteikumi sāks 

kustību, pašvaldībai nebūs līdzekļu, lai nodrošinātu vidusskolas posmu 

tiem vidusskolēniem, kuri jau ur uzsākuši. 

Izsakās Gatis 

Gūtmanis: 

Ņemot vērā finanšu rādītājus, es būtu par to, ka mums ir viena 

spēcīga vidusskola centrā. Es ceru, ka mēs vidusskolu izveidosim tādu, 

ka vecāki labprāt sūta šos 15-20 km, lai iegūtu labāku izglītību. Šobrīd es 

to neredzu. Par Pļaviņām - es saprotu, ka tur ir bijusi kvalitatīva diskusija. 

Pār pārējām skolām es vēl gribētu iedziļināties, vai tur bijusi šī diskusija. 

Mana pārliecība, ka ir jābūt vienai spēcīgai vidusskolai. 

Izsakās Guntis Libeks: Es pieņemu, ka no Pļaviņām bērni ies mācīties uz Jēkabpili, nevis 

uz Koknesi vai Aizkraukli. Tas nozīmē, ka 34 bērni savstarpējos 

norēķinos. Viens bērns - 100 euro mēnesī. Tas nozīmē - 2400 euro. 

Izsakās Leons Līdums: Savstarpējie norēķini tiek likvidēti. 

Izsakās Guntis Libeks: Tas ir tikai solījums. 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Vidusskolas izglītība savu pievilcību zaudē. Tas saistāms ar 

spēcīgāku profesionālo izglītību, kur jauniešiem iespējams apgūt tās 

lietas, kas viņus ļoti mērķēti interesē. Šajā brīdī mums ir jāstiprina 

pamatskola kā institūcija, kas ir ļoti mūsdienīga ar daudz iespējām, un to 

šajā gadījumā varētu kāda no mūsu tagadējām vidusskolām piesaistīt caur 

Eiropas struktūrfondiem. Startējot ar stipru pamatskolas atestātu, varētu 

doties uz vidusskolu. 

Ziņo Aivars Miezītis: Problēmas rada tas, ka šie MK noteikumi netiek apstiprināti, un nav 

skaidrības par savstarpējiem norēķiniem. Esam neziņā. Arī Neretā, ja 

samazinām pakāpi Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolā, pastāv iespēja, 

ka ne visi, bet daļa dosies uz Jēkabpili. Satiksme, ceļš tāds pats. Kāds ir 

pēdējais mirklis, kad varam šo jautājumu skatīt? Cik varam vilcināties? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: 31.maijs - jāiesniedz saskaņošanai IZM. Šīs reformas īstenošanai 

nepieciešami lieli materiāltehniskie resursi. Tie ir apmēram 75 mij. euro 

kopumā valstī, kas nepieciešami. Reformas procesi nepārprotami 

virzīsies. 
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Izsakās Aigars Lukss: Smagi - visas iesaistītās puses nolec no lēmuma nost - Vecāku 

padome nolec. Es balsošu par reorganizāciju. Par pieejamo finansējumu 

[..] tas nozīmē, ka četras piecas pašvaldības varēs to finansējumu saņemt. 

Kas būs tie kritēriji pēc kuriem varēs saņemt finansējumu? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Pirmkārt, skolēnu skaits 1.-9.klasēs. Ņemot vērā pirmo kārtu, tad 

izglītības iestāde ar 400 skolēniem var saņemt šo maksimālo finansējumu. 

To man ierēdnis teica. 

Izsakās Aivars 

Miezītis: 

...Un atkal viena tante teica. Kas traucē atcelt savstarpējos 

norēķinus? Plāno atcelt - tas ir mums ļoti būtiski, pieņemot šo lēmumu. 

Vai būs savstarpējie norēķini - mums vajadzēs Jēkabpili stutēt un sevi 

gremdēt? Nav šāda lēmuma par savstarpējiem norēķiniem. Šodien 

ierēdnis saka vienus kritērijus, citu dienu - citus. 

Jautā Aigars Lukss: Kas notiek, ja pieņemam 1.septembrī šo lēmumu? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Tas nebūtu godīgi pret skolēniem. 

Izsakās Aigars Lukss: Jautājums - vai mūs neuzmetīs? Skolu reorganizējam un naudu 

nesaņemsim. Vai IZM pārstāvi varam dabūt uz domes sēdi? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Varam. 

Izsakās Aigars Lukss: Vajadzētu šo jautājumu izrunāt ar IZM pārstāvi. 

Jautā Guntis Libeks: Vai ir kvotas šim konkursam? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Nevar piedalīties tie, kas ir piedalījušies pirmajā kārtā. Viena skola 

ar vislielāko skolēnu skaitu novadā. 

Jautā Guntis Libeks: Kurai dosim? 

Ziņo Leons Līdums: Pēc noteikumiem - Pļaviņām. 

Jautā Aigars Lukss: Šī jautājuma skatīšanu varam atlikt uz maija ārkārtas sēdi? 

Jautā Leons Līdums: Ko tas dod? 

Izsaka priekšlikumu 

Aigars Lukss: 

Vēl ir laiks. Varētu klātienē IZM ierēdni uzaicināt. 

Ziņo Andris Zālītis: Cik pašvaldībai pašai ir jāmaksā? Vajadzētu salikt - ja mēs 

nepieņemam lēmumu, tad varam salikt: tik daudz mēs maksājam par 

Pļaviņām, tik daudz par Neretu un tik daudz par Jaunjelgavu. Un kur to 

naudu ņemam. No kā mēs atteiksimies?' Un ar kādām tiesībām mēs 

pasliktināsim finansiālo stāvokli kaut kur citur? Ja pašvaldība nepieņem 

lēmumu līdz 31.maijam, tad mēs uz šo naudu pretendēt nevaram. 

Jautā Aigars Lukss: Vai šiem 1,8 miljoniem ir nepieciešams līdzfinansējums no 

pašvaldības? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Nē, tas ir no Eiropas Savienības. 

Izsakās Leons Līdums: Pieņemt lēmumu 1.septembrī būtu nekorekti pret vidusskolām. 

Jautā Gatis Gūtmanis: Sarmīt, kāds ir Jūsu izglītības stratēģija, skatījums? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Tehniski saredzu, ka nākotnē tā varētu būt viena vidusskola, bet, 

ņemot vērā izglītojamo un vecāku izvēli, nākotnē tās varētu būt divas 

vidusskolas. 
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Izsakās Einārs Zēbergs: Ļoti nopietni vajadzētu paskatīties finansējuma mehānismu. Es 

neatceros nevienu, kur nebūtu bijis nepieciešams pašvaldības 

līdzfinansējums. 

 

Iesniegti priekšlikumi:  

 

Balsojums par priekšlikumu "Lemt par šo jautājumu pēc diskusijas ar IZM pārstāvjiem", 

iesniedza Aigars Lukss 

Deputāti atbalsta lēmuma projekta izskatīšanas atlikšanu. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
4 (Gatis Gūtmanis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija 

Vectirāne) 

"PRET" -  1 (Jānis Sarmis Bajinskis) 

"ATTURAS" -  
4 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Atlikt lēmuma projekta izskatīšanu "Par Pļaviņu vidusskolas 

reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu" 

6.§ 

Par Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas reorganizāciju,  

izglītības pakāpes maiņu 

 

Iesniegti priekšlikumi:  

Lemt par šo jautājumu pēc diskusijas ar IZM pārstāvjiem, iesniedza Aigars Lukss 

 

Balsojums par priekšlikumu "Lemt par šo jautājumu pēc diskusijas ar IZM pārstāvjiem", 

iesniedza Aigars Lukss 

"PAR"  -  3 (Jānis Sarmis Bajinskis, Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss) 

"PRET" -  2 (Ingūna Grandāne, Anita Ostrovska) 

"ATTURAS" -  4 (Dāvis Kalniņš, Aivars Miezītis, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

Priekšlikums noraidīts 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars 

Lukss, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  1 (Jānis Sarmis Bajinskis) 

"ATTURAS" -  1 (Aivars Miezītis) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par Neretas Jāņa 

Jaunsudrabiņa vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes 

maiņu" 
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7.§ 

Par Jaunjelgavas vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu 

Ziņo Gatis Gūtmanis: Mēs līdz šim zinājām, ka Jaunjelgavas vidusskolas padome ir ar 

mieru, ber šobrīd no skolas puses tik viennozīmīga attieksme nav. 

Manuprāt, jaunjelgavieši ir bijuši apdalīti ar skaidrošanas darbu. Es 

aicinātu atlikt šī jautājuma skatīšanu. 

Ziņo Guntis Libeks: Kurš te runā nepareizību? Man Jaunjelgavas vidusskolas direktore 

teica, ka skolas padome lēmusi neatvērt 10.klasi. 

Ziņo Evija Vectirāne: Lēmums ir tāds, kā Guntis saka. Tas viss ir izrunāts. 

Ziņo Arvis Upīts: Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas un Pļaviņu vidusskolas 

direktores diskutēja visādās versijās. Pļaviņās iesaistīja arī vadību. 

Nezinu, kur informācijas plūsma ir apstājusies, 

Ziņo Lauma Mīlīga: Tas, ka Jaunjelgavas vidusskola varētu nebūt - visos komunikācijas 

līdzekļos tik rakstīts, informēts. Arī vecāki un skolēni noskaņojās, ka 

vidusskolas nebūs. Arī aptaujā bērni - viens skolēns uzrakstīja, ka varētu 

iet uz Aizkraukli, par pārējiem - šodien četri vecāki man prasa, kāpēc mēs 

nezinājām, ka vidusskola var pastāvēt? 60 skolēnus pēc MK noteikumiem 

mēs nevaram nodrošināt. Vidējās izglītības pakāpes zaudēšana ir liels 

trieciens, bet tā demogrāfiskā situācija ir tāda, kāda tā ir. Ja runa ir par to, 

ka citas vidusskolas saglabāt, tad ar ko mēs esam sliktāki par Neretu vai 

Pļaviņām? 

Jautā Gatis Gūtmanis: Bet diskusija jums ir bijusi plaša? 

Ziņo Lauma Mīlīga: Kādā ziņā? Protams, vecāku sapulcēs ir runāts un jautāts, kā viņi 

redz šo situāciju. 

Ziņo Arvis Upīts: Pirmā reize, kad nebūs vairs Jaunjelgavas vidusskolas parādījās pēc 

komitejas aprīlī, tāpēc spekulēt par to, ka masu medijos izskanējusī 

informācija negatīvi ietekmēja aptaujas rezultātus ir nekorekti.. 

Ziņo Lauma Mīlīga: Klase ar pieciem bērniem nav dzīvotspējīga. Es redzu, ka mēs 

nevaram nokomplektēt pilnvērtīgu , uz attīstību vērstu 10.klasi, tāpēc tika 

pieņemts lēmums neatvērt 10.klasi. 

 

 

Iesniegti priekšlikumi:  

 

Lemt par šo jautājumu pēc diskusijas ar IZM pārstāvjiem, iesniedza Aigars Lukss 

 

Balsojums par priekšlikumu "Lemt par šo jautājumu pēc diskusijas ar IZM pārstāvjiem", 

iesniedza Aigars Lukss 

"PAR"  -  3 (Gatis Gūtmanis, Aigars Lukss, Aivars Miezītis) 

"PRET" -  2 (Ingūna Grandāne, Anita Ostrovska) 

"ATTURAS" -  3 (Dāvis Kalniņš, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

Priekšlikums noraidīts 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars 

Lukss, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 
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"ATTURAS" -  1 (Aivars Miezītis) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par Jaunjelgavas 

vidusskolas reorganizāciju, izglītības pakāpes maiņu" 

 

8.§ 

Par sadarbības līguma noslēgšanu ar Baltijas Starptautisko akadēmiju 

Ziņo Ilze Stupāne: Baltijas Starptautiskā akadēmija ir uzrunājusi slēgt sadarbības līgumu, jo 

ir atvērtas bakalaura studijas "sociālais darbs", Šāda prakse ir veicināma 

un atbalstāma. 

Ziņo Anita Ostrovska: Saprotu, ka visā Latvijā viņi vēlas noslēgt šādus līgumus. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

8 (Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars 

Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Arvis Upīts, Evija 

Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Virzīt tālākai izskatīšanai lēmuma projektu "Par sadarbības 

līguma noslēgšanu ar Baltijas Starptautisko akadēmiju" 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 13:54 

Komitejas priekšsēdētājs        A.Upīts 

Komitejas priekšsēdētāja vietniece      A.Ostrovska 

Sēdes protokoliste         D.Naroga 

 

 


